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Van de fractievoorzitter 
 
Het eerste politieke jaar 
van Hans 
 
Elke stem telt 
Mijn eerste politieke jaar 
begon super spannend. Na 
een intensieve campagne 
was de verkiezingsuitslag 

confronterend: slechts één 
stem bleek de doorslag te 
geven voor het behoud van 
een PvdA-zetel in de 
Veenendaalse 
gemeenteraad. De stemmen 
werden opnieuw geteld. De 
uitkomst was gelukkig 
precies hetzelfde. Anders 
was de zetel naar de SGP 
gegaan. Dit maakt wel heel 
duidelijk dat stemmen wel 
degelijk zin geeft en dat één 
stem het verschil kan maken. 
Dat zullen wij nooit meer 
vergeten. 
 

 
 
Ruk naar rechts 
 
En hoewel de 
verkiezingsuitslag erg 
teleurstellend was, waren 
we allemaal natuurlijk erg 
opgelucht. Het sociaalde-
mocratische geluid blijft in 
elk geval vertegenwoordigd 
in het Veen.  

In Veenendaal, dat weer een 
beetje naar rechts is 
opgeschoven. Want ook de 
SP en GL profiteerden niet 
van ons stemmenverlies. 
DENK deed zijn intrede en 
snoepte veel electoraat weg 
uit de wijken waar wij 
traditioneel veel stemmen 
trokken. 
 
Raadsprogramma 
 
Daarna volgde de vorming 
van een nieuw college en de 
presentatie van het 
collegeprogramma. Op 
belangrijke onderdelen 
hebben we amendementen 
ingediend die aangenomen 
zijn en daarmee konden wij 
instemmen met het 
programma. Dat deden alle 
partijen uit de raad en zo 
werd het een 
raadsprogramma. De 
collegepartijen kregen 
daarmee het mandaat om 
met wisselende 
meerderheden te besturen. 
Voor ons als PvdA was de 
open bestuursstijl die men 
voorstond een belangrijk 
gegeven, mits het college ons 
die ook gunt. In de dagelijkse 
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praktijk blijkt dat nog niet 
echt soepel te lopen en valt 
daar nog veel te winnen. 
 
Sociaal domein 
 
Voor de PvdA heeft het jaar 
2018 vooral in het teken van 
het sociaal domein gestaan. 
We hebben de eigen bijdrage 
voor huishoudelijke hulp op 
€10 weten te houden. Op 
cultuur hebben we het 
jammer genoeg niet voor 
elkaar kunnen krijgen dat de 
€200.000 structurele 
bijdrage, zoals breed door de 
vorige raad aangenomen, 
naar de extra initiatieven 
voor cultuur gingen maar 
naar de exploitatie van de 
Lampegiet en bibliotheek. 
Dat was weliswaar ook 
nodig en toegezegd, maar 
daar was dit geld niet voor 
bedoeld. 
 

 
 
Nieuwe burgemeester 
 

November was een absurd 
drukke periode, doordat de 
vertrouwenscommissie die 
over de voordracht van de 
nieuwe burgemeester ging 
en de Begrotingsraad 
tegelijkertijd liep. 
Voor een eenmansfractie is 
dit dan erg veel werk. Ik heb 
veel tijd en energie gestoken 
in de keuze van een nieuwe 
burgermeester. Het positieve 

hiervan is dat we als 
fractievoorzitters dichter bij 
elkaar zijn komen te staan: 
een teamuitje waar 
teleurstelling, boosheid en 
blijdschap elkaar 
afwisselden. Op 10 januari is 
dhr. Kats zoals iedereen 
weet geïnstalleerd. Ons 
voorstel om op die dag, 
vanwege alle ophef over de 
Nashville-verklaring die 
brede steun uit SGP-hoek 
kreeg, de Regenboogvlag te 
hijsen, haalde het helaas 
niet. Een gemiste kans, 
vinden wij.  
 

 
 
Nieuwe ronde, nieuwe 
kansen 
 
In 2019 zullen we ons 
blijven inzetten voor het 
sociaal domein, 
toegankelijke en brede 
voorzieningen op 
cultuurgebied, betaalbaar 
wonen in een veilige en 
leefbare omgeving en de 
betaalbaarheid voor 
iedereen van de 
energietransitie. 
 
Ik spreek over ‘we’. Want 
ondanks dat we slechts één 
zetel in de raad hebben, 
hebben we twee 
commissieleden die zich 
enorm inzetten en een 
steunfractie die met ons 
meedenkt. Gelukkig maar, 

want politiek maak je nooit 
alleen! 
 
Hans van de Braak 
Fractievoorzitter PvdA 
Veenendaal 
 

 
 

Permanente Campagne  
 
Weet u het nog, na de laatste 
- voor ons tegenvallende -  
verkiezingen beloofden we 
om min of meer permanent 
campagne te gaan voeren. 
Nu blijkt dat lastiger dan het 
op het eerste gezicht lijkt. 
Gelukkig begint ons raadslid 
Hans z’n draai steeds meer 
te vinden in de politiek en 
herhaaldelijk heeft hij het 
geluid van de PvdA duidelijk 
hoorbaar naar buiten 
gebracht. En ook Umar 
probeert het PvdA standpunt 
met verve uit te dragen. 
Maar we zouden met de hele 
afdeling zichtbaarder 
moeten zijn.  
Als deze nieuwsbrief bij u 
“op de mat” verschijnt wordt 
er volop campagne gevoerd, 
voor de Provinciale 
Statenverkiezingen en voor 
de verkiezing van het 
bestuur van het Waterschap! 
De eerste o.a. belangrijk voor 
het later kiezen van de 
Eerste Kamer en het belang 
van het Waterschap is ons 
het afgelopen jaar op niet 
mis te verstane manier 
duidelijk gemaakt! Op 
zaterdag 16 maart gaan wij 
al fietsend in een slinger 
onze hele regio door, en 
daarbij kunt u van de partij 
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zijn! En in mei zijn dan de 
Europese verkiezingen 
waarvoor we ook al druk 
met de campagne zijn, maar 
we kunnen dat niet zonder u. 
Dus hoop ik velen van jullie 
te zien! 
Laatst kwam burgemeester 
Kats kennismaken met de 
steunfractie en Hans had 
opgeroepen met velen 
aanwezig te zijn, en dat 
lukte, maar het mooiste van 
al die avond – in afwachting 
van de burgemeester – was 
de discussie die we met 
elkaar voerden. Inhoudelijk 
kwamen diverse 
onderwerpen aan de orde. 
En daarin herken ik onze 
partij weer, Over wat voor 
ons belangrijke 
onderwerpen zijn werden de 
standpunten uitgewisseld, 
laten we hiermee vooral 
doorgaan.  
Zelf ben ik met enkelen van 
onze leden bij het Congres 
geweest en eerlijk is eerlijk 
dan voel je je toch een 
onderdeel van de rode 
familie, zo’n 1500 
enthousiaste mensen die het 
gedachtengoed van de PvdA 
willen uitdragen, en als je 
dan de inspirerende 
toespraken van zowel Frans 
Timmermans als van 
Lodewijk Ascher hoort dan 
weet je, we moeten niet 
opgeven, maar ervoor 
blijven gaan! Doet u mee? 
 

 
Zeker zijn van betaalbare 
en duurzame woningen 
Hans en Umar hebben 
afgelopen periode een goed 

gesprek gehad met 
Patrimonium. Waar we 
onder andere klimaat 
adaptatie en de huidige 
woningvoorraad hebben 
besproken. Het Franse Gat 
kwam voorbij, omdat daar 
een grote uitdaging zal gaan 
liggen om de wijk te kunnen 
herinrichten. Vooral de 
vragen wat de visie is van de 
gemeente wat te doen bij 
maatregelen voor het Franse 
Gat. Maar ook de 
betaalbaarheid van de 
huizen blijft een centraal 
punt. 
 

 
 
Samen met Patrimonium 
deelt de PvdA-fractie de 
mening dat de kerntaak van 
Patrimonium gericht is op de 
mensen waar Patrimonium 
voor in het leven is 
geroepen. De PvdA wilt 
daarom graag meedenken 
met Patrimonium en in 
gesprek blijven. In het 
belang van de Veense 
huurders is het belangrijk 
dat de woningen betaalbaar 
maar ook toekomstbestendig 
zijn. Wij zijn blij dat 
Patrimonium Woonservice 
zich daarvoor heeft ingezet, 
inzet en gaat inzetten. 
 

 
 

PvdA Congres  
’s-Hertogenbosch  
19 januari 2019  
Ondergetekende, Rosemary 
en later Jos Schilte en Hans 
van de Braak hebben dit 
congres bezocht. Hier zijn de 
impressies van Rosemary en 

mijzelf.  

Het PvdA Congres was dit 
jaar goed bezocht. De opzet 
was luchtig. Er was veel 
gelegenheid om kennis te 
maken met de diverse 

werkgroepen in de partij. In 
meer dan 10 stands met 

bijbehorende 
vergaderruimte konden deze 
partijgenoten hun specifieke 

interesse nader toelichten en 
medeleden 
enthousiasmeren. De meest 
in het oog springende stands 
waren van PvdA Duurzaam, 
De Europese sociaal-

democraten, de werkgroep 
Patient Centraal, Het Rode 
Nest en last but not least 

Linksom! in de PvdA.  

In de plenaire zaal was het 

presidium niet aan het hoofd 

van de zaal neergezet, maar 
symbolisch in het midden. 
Gevolg was dat de helft in de 

rug van het presidium moest 

kijken en dat sprekers zich 
regelmatig om moesten 
draaien om de aandacht van 
het volledige publiek te 

kunnen houden.  

Deze werkgroepen hadden 

zowel in de ochtend als in de 
middag een sessie. Een 

http://www.pvda.nl/
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onhandigheidje was dat de 
plenaire sessies gewoon 
doorgingen, terwijl de 

werkgroepen vergaderden. 
Dit was met name storend 
bij de moties, waarbij 
gestemd kon worden. 
Weliswaar kon er gestemd 
worden, terwijl je thuis of in 

een andere sessie was, maar, 
omdat de stempagina bleef 
hangen, nadat het resultaat 
van de stemming was 
gepubliceerd, kon je 
makkelijk één of meer 

moties missen, wat 
Rosemary en mij ook 

inderdaad overkwam. Op 
zich waren de stemmingen 
weinig controversieel, want 

het bestuur steunde de 
meeste moties. Alleen het 
feit dat Ruud Koole, de 
nummer twee van de 
lijsttrekkersverkiezingen, 
ineens op de mogelijk niet 

verkiesbare vijfde plaats 
eindigde, bevreemdde ons. 
Er was nog één vreemd 

voorval in de middag: Waar 
het presidium op basis van 
het applaus niet kon 

uitmaken of een motie wel of 

niet werd gedragen, besloot 
Nelleke Vedelaar dat er toch 
niet gestemd hoefde te 

worden, “omdat het bestuur 

de motie toch al had 

overgenomen”.  

In de ochtend namen we 
deel aan de workshop “Dank 
je dokter”. De bedoeling 

hiervan was dat leden in één 
minuut hun positieve 

ervaringen met 

behandelaars konden delen, 
zodat het bestuur kon laten 
zien dat er ook veel goed 

gaat in de medische wereld. 
Kennelijk sprak het 
onderwerp weinigen aan, 
want er waren slechts twee 
bijdragen. De sprekers 
kregen derhalve flink veel 

tijd.  

 

In de middag bezochten we 
allebei nog apart een 
workshop. Pierre ging naar 
een presentatie van Het 

Rode Nest over 
“ledendemocratie van 
onderop”. HRN heeft een 

methodiek ontwikkeld om 
een groepen leden, die daar 
toestemming voor hebben 

gegeven te bevragen over 
actuele onderwerpen in hun 

stad, regio of provincie. Zo 
kan een bestuur, raadslid of 
een statenlid de stemming 

binnen de achterban over 

een actueel onderwerp 
peilen. Rosemary bezocht de 
presentatie door Linksom! In 
de PVDA over de 
schuldenproblematiek. Was 

de belangstelling voor 
ledendemocratie groot; die 

voor de 

schuldenproblematiek was 
overweldigend. Er waren 
stoelen te kort en op een 

gegeven moment stonden 
mensen buiten het zaaltje bij 
de ingang in afwachting van 
een vrijkomend plekje. Veel 
leden wilden hun verhaal 
kwijt over het onderwerp 

schulden. Besloten is dat 
hier nog meerdere 

vervolgsessies op komen.  

De rest van de middag 
namen wij deel aan de 

plenaire sessies. Die werden 
afgetrapt door de voorzitter 

van de JS met een goed 
verhaal. Na de moties over 
het programma voor de 
Europese verkiezingen 

volgde een wat matte speech 

van Nelleke Vedelaar.  

 

Het hoogtepunt was de 

speech van Frans 
Timmermans. Man, wat kan 
die speechen! Zijn verhaal 
was opgebouwd rond de 

moord op de ruimdenkende 
burgemeester van Gdansk en 

zijn drive om de idealen van 
deze man in de praktijk te 
blijven brengen. Het ene 
applaus werd overdonderd 
door het andere. Helaas 

volgde daarna een verhaal 

van Mei li Vos, lijsttrekker 
Eerste Kamer in de vorm van 

http://www.pvda.nl/
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een pubquiz. Net als Club 
Rood hebben we dit aan ons 
voorbij laten gaan. Jos 

Schilte en Hans van de Braak 
zijn gebleven en zij kunnen 

daar meer over vertellen.  

Pierre en Rosemary 

Polderman  
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